
Το Β΄ συνθετικό (σελ. 82)

όταν το β’ συνθετικό 

είναι:

η σύνθετη λέξη είναι: παραδείγματα:

ουσιαστικό ουσιαστικό (συνήθως 

το β’ συνθετικό δεν 

αλλάζει μορφή)

τυρί και πίτα=

τυρόπιτα

επίθετο (συνήθως το 

β’ συνθετικό αλλάζει 

και παίρνει την 

κατάληξη –ος ή -ης)

καλός και καρδιά=

καλόκαρδος

επίρρημα 

(συνήθως το β’ 

συνθετικό παίρνει την 

κατάληξη –α 

ή -ις)

μέση και πέλαγος=

μεσοπέλαγα



όταν το β΄ συνθετικό είναι: τότε η σύνθετη λέξη είναι: παραδείγματα:

επίθετο επίθετο(συνήθως το β’ 

συνθετικό παίρνει την 

κατάληξη –ος, -η, -ο )

υπέρ και ευαίσθητος= 

υπερευαίσθητος



όταν το β’ συνθετικό είναι: τότε η σύνθετη λέξη είναι: παραδείγματα:

ρήμα ρήμα (το β’ συνθετικό δεν 

αλλάζει μορφή)

σιγά και περπατώ= 

σιγοπερπατώ

ουσιαστικό (συνήθως το 

β’ συνθετικό παίρνει την 

κατάληξη –της, -ας ή - ος)

σεισμός και γράφω= 

σεισμογράφος

επίρρημα μόνο (ένα) και ρουφώ= 

μονορούφι



όταν το β’ συνθετικό είναι: τότε η σύνθετη λέξη είναι: παραδείγματα

μετοχή μετοχή πολύς και συζητημένος=

πολυσυζητημένος



όταν το β’ συνθετικό είναι: τότε η σύνθετη λέξη είναι: παραδείγματα:

επίρρημα επίρρημα (το β’ συνθετικό 

δεν αλλάζει μορφή ή 

παίρνει την κατάληξη -α)

προ και χτες= 

προχτές



Σημείωση: Οι λέξεις οδύνη, όροφος, ομαλός, όνομα, και 

ορυχείο όταν γίνονται β’ συνθετικό ή μετέχουν στην παραγωγή 

λέξεων με αχώριστα μόρια τότε τρέπουν το –ο σε –ω.

διώροφος, επώδυνος, ανώμαλος, μεταλλωρυχείο, επώνυμος.

Ασκήσεις:

Διαβάζω και γράφω:
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